
Rada Miejska w Lipsku 
 

Protokół nr LXIV/2023 

LXIV Sesja w dniu 27 marca 2023  

Obrady rozpoczęto 27 marca 2023 o godz. 09:30, a zakończono o godz. 11:31 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Barański 

2. Mirosława Urszula Jabłońska 

3. Cezary Krukowski 

4. Marcin Lenart 

5. Jan Zbigniew Łepecki 

6. Andrzej Łyjak 

7. Roman Madejski 

8. Włodzimierz Marian Marek 

9. Włodzimierz Adam Misiak 

10. Andrzej Nowak 

11. Michał Hubert Patyk 

12. Iwona Bożena Przepiórka 

13. Łukasz Sajdak 

14. Marian Szymczyk 

15. Witold Józef Wypchło 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Jacek Wielorański – Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko  

2. Grzegorz Kusio – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego, Środowiska i Mienia 

Komunalnego 

3. Edyta Kasperczyk – Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipsku 

4. Mirosław Łojek – Inspektor ds. edukacji 

1. Otwarcie obrad sesji 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipsku Marcin Lenart otworzył obrady LXIIV sesji Rady 

Miejskiej w Lipsku i powitał wszystkich zgromadzonych. 

2. Stwierdzenie kworum 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipsku Marcin Lenart, na podstawie listy obecności, 

stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

3. Przyjęcie porządku obrad 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia porządku obrad.  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Marian Marek, 



Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej Nowak, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka, 

Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Sajdak 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

4. Przyjęcie protokołu LXII/2023 z sesji w dniu 23 stycznia 2023r. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia protokołu LXII/2023 z sesji w dniu 23 stycznia 2023r. 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Włodzimierz Marian Marek, Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej Nowak, 

Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka, Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Andrzej Łyjak, Roman Madejski 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Sajdak 

Protokół LXII/2023 z sesji w dniu 23 stycznia 2023r. został przyjęty większością głosów. 

5. Przyjęcie protokołu LXIII/2023 z sesji w dniu 27 lutego 2023r. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia protokołu LXIII/2023 z sesji w dniu 27 lutego 2023r. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Marian Marek, 

Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej Nowak, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka, 

Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Sajdak 

Protokół LXIII/2023 z sesji w dniu 27 lutego 2023r. został przyjęty jednogłośnie.  

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Lipsku za 2022 r. oraz planu potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 

2023 rok 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Lipsku za 2022 r. oraz planu potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 2023 rok.  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Marian Marek, 

Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej Nowak, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka, 

Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

 



NIEOBECNI (1) 

Łukasz Sajdak 

Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipsku za 

2022 r. oraz plan potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 2023 rok zostały przyjęte 

jednogłośnie. 

7. Przyjęcie sprawozdania rocznego z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny 

zgodnie z art. 179 ust.1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i 

systemie pieczy zastępczej (Dz.U. z 2022 r. poz. 447 z późn. zm.) za rok 2022 oraz 

potrzeby związane z realizacją zadań w 2023r. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia sprawozdania rocznego z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny zgodnie z 

art. 179 ust.1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej (Dz.U. z 2022 r. poz. 447 z późn. zm.) za rok 2022 oraz potrzeby związane z 

realizacją zadań w 2023r..  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Marian Marek, 

Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej Nowak, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka, 

Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Sajdak 

Sprawozdanie roczne z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny zgodnie z art. 179 ust.1 

ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej (Dz.U. 

z 2022 r. poz. 447 z późn. zm.) za rok 2022 oraz potrzeby związane z realizacją zadań w 

2023r. zostały przyjęte jednogłośnie. 

8. Przyjęcie sprawozdania z wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Lipsku za rok 2022 
a) Wystąpienie Przewodniczącego Rady Społecznej SPZPOZ w Lipsku 

Mirosław Łojek odczytał treść uchwały Rady Społecznej SPZPOZ w Lipsku, która jest 

załącznikiem do niniejszego protokołu. 

b) Przyjęcie Uchwały Nr LXIV/365/2022 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za rok 2022 Samodzielnego Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki 

Zdrowotnej w Lipsku 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia Uchwały Nr LXIV/365/2022 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

za rok 2022 Samodzielnego Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Lipsku.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej 

Nowak, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka, Marian Szymczyk, Witold Józef 

Wypchło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Włodzimierz Marian Marek 

 



NIEOBECNI (1) 

Łukasz Sajdak 

Uchwała Nr LXIV/365/2022 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2022 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Lipsku została 

przyjęta większością głosów. 

9. Podjęcie uchwał: 

a) Uchwała Nr LXIV/366/2023 w sprawie przystąpienia przez Miasto i Gminę Lipsko do 

realizacji Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej pn. „Opieka 

wytchnieniowa” – edycja 2023 ze środków Funduszu Solidarnościowego 
Edyta Kasperczyk, Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipsku 

wyjaśniła, że Gmina Lipsko w związku z ogłoszonym przez Ministerstwo Rodziny i Polityki 

Społecznej naborem wniosków w ramach programu pn.: „Opieka wytchnieniowa” – edycja 

2023 przedłożyła wniosek o środki finansowe na realizację ww. Programu. Celem programu 

„Opieka wytchnieniowa” jest odciążenie członków rodzin i opiekunów osób 

niepełnosprawnych poprzez zapewnienie im wsparcia w wykonywanych dotychczas 

obowiązkach lub zapewnienie zastępstwa, dzięki któremu opiekunowie zyskają czas dla 

siebie. Program realizowany będzie przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Lipsku ze 

środków finansowych w 100 % przekazanych przez Wojewodę Mazowieckiego. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwały Nr LXIV/366/2023 w sprawie przystąpienia przez Miasto i Gminę Lipsko do 

realizacji Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej pn. „Opieka wytchnieniowa” 

– edycja 2023 ze środków Funduszu Solidarnościowego.  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Marian Marek, 

Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej Nowak, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka, 

Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Sajdak 

Uchwała Nr LXIV/366/2023 w sprawie przystąpienia przez Miasto i Gminę Lipsko do 

realizacji Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej pn. „Opieka wytchnieniowa” 

– edycja 2023 ze środków Funduszu Solidarnościowego została przyjęta jednogłośnie. 

b) Uchwała Nr LXIV/367/2023 w sprawie zmian w Uchwale Nr LXII/353/2023 z dnia 23 

stycznia 2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Lipsko na 

lata 2023-2028 

Głosowano w sprawie: 
Uchwały Nr LXIV/367/2023 w sprawie zmian w Uchwale Nr LXII/353/2023 z dnia 23 

stycznia 2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Lipsko na lata 

2023-2028.  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Marian Marek, 

Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej Nowak, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka, 

Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 



NIEOBECNI (1) 

Łukasz Sajdak 

Uchwała Nr LXIV/367/2023 w sprawie zmian w Uchwale Nr LXII/353/2023 z dnia 23 

stycznia 2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Lipsko na lata 

2023-2028 została przyjęta jednogłośnie. 

c) Uchwała Nr LXIV/368/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej 

Miasta i Gminy Lipsko na rok 2023 Nr LXII/354/2023 z dnia 23 stycznia 2023r. 

Jacek Wielorański, Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko przedstawił najważniejsze zmiany do 

budżetu na 2023r. Zwiększono plan dochodów i wydatków z tytułu środków na wypłaty 

rekompensat dla przedsiębiorstw energetycznych, zgodnie z art. 12 ust. 1 ustawy o szczególnych 

rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku paliw o kwotę 

102.000 zł. Wprowadzono plan dochodów i wydatków z tytułu środków na  wypłaty dodatku dla 

gospodarstw domowych z tytułu wykorzystania niektórych źródeł ciepła: peletu drzewnego, drewna 

kawałkowego i innych rodzajów biomasy oraz gazu skroplonego LPG lub oleju opałowego w kwocie 

3.060 zł. Wprowadzono do planu wydatków kwotę 13.530 zł tytułem składki członkowskiej Klastra 

Energii Gmin Powiatu Lipskiego. Wprowadzono środki w kwocie 7.200 zł na wykonanie świadectw 

charakterystyki energetycznej budynków stanowiących własność Miasta i Gminy Lipsko. 

Wprowadzono do planu wydatków majątkowych kwotę 175.891 zł na realizację zadań 

inwestycyjnych: „Zakup nieruchomości  stanowiącej część drogi gminnej - ul. Boczna w Lipsku” – 

5.891 zł; „Wymiana opraw oświetlenia ulicznego na energooszczędne oprawy typu LED- Gmina 

Lipsko 2023” – 170.000 zł. Wprowadzone środki będą przeznaczone na wkład własny, który jest 

wymagany na etapie składania wniosku o dofinansowanie do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. Wprowadzono środki w kwocie 27.000 zł na 

wymianę naświetlaczy ledowych oświetlających kompleks boisk sportowych „Orlik 2012” przy 

Publicznej Szkole Podstawowej w Lipsku. Wymiana lamp spowoduje zmniejszenie kosztów zużycia 

energii elektrycznej. 

W wyniku zmian dokonanych w planie dochodów i wydatków budżetu zwiększył się deficyt budżetu 

o kwotę 200.091 zł, który planuje się pokryć wolnymi środkami. 

W wyniku zwiększenia  deficytu budżetu zwiększono kwotę przychodów o 200.091 zł. Na podstawie 

sprawozdania NDS za IV kwartał 2022 oraz uwzględniając wynik konta 962 (Wynik na operacjach nie 

kasowych – zaokrąglenia z tytułu podatku VAT) wynika, że na 31.12.2022r. Miasto i Gmina Lipsko 

posiada wolne środki w kwocie 7.626.188,73 zł oraz niewykorzystane środki pieniężne na rachunku 

bieżącym budżetu wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 

1.755.178,88 zł. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwały Nr LXIV/368/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Miasta 

i Gminy Lipsko na rok 2023 Nr LXII/354/2023 z dnia 23 stycznia 2023r..  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Marian Marek, 

Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej Nowak, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka, 

Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Sajdak 

Uchwała Nr LXIV/368/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Miasta 

i Gminy Lipsko na rok 2023 Nr LXII/354/2023 z dnia 23 stycznia 2023r. została przyjęta 

jednogłośnie. 



 

10. Zapytania sołtysów 
Teresa Szymczyk, Sołtys Sołectwa Helenów zwróciła uwagę na słabe ciśnienie wody w 

wodociągu w Helenowie, zapytała czy ośrodek zdrowia w Maruszowie będzie działał a jeśli 

nie to czy istnieje możliwość otworzenia tam punktu rehabilitacji. Pani Sołtys zapytała także 

o finansów sołtysów. 

 Jacek Wielorański, Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko przypomniał, że na zebraniach 

sołeckich wyborczych była dyskusja na ten temat. Obiecał, że porozmawia z Prezesem ZUK 

w Lipsku czy będzie postawiona przepompownia, czy korzystniejsze będzie przyłączenie do 

wodociągu w Maruszowie. Jeśli chodzi o ośrodek zdrowia to staramy się pozyskać nowego 

lekarza, ale niestety nie jest to łatwe. Zostało zakupione mieszkanie, w nowopowstałym bloku 

przy ul. Zwoleńskiej, gdzie mógłby zamieszkać lekarz, który chciałby pracować w POZ. Jeśli 

chodzi o utworzenie rehabilitacji to budynek w Maruszowie nie spełnia warunków, aby 

można utworzyć tam refundowaną przez NFZ rehabilitację. Gmina nie ma wystarczających 

funduszy na to by finansować takie zabiegi. Zastanawiamy się  na budową ośrodka POZ przy 

skrzyżowaniu ul. 1 Maja i Śniadeckiego, gdzie mogłyby być świadczone usługi 

rehabilitacyjne. Jeśli chodzi o wynagrodzenia sołtysów to przeanalizujemy sprawę.  

Danuta Burek, Sołtys Sołectwa Śląsko zwróciła uwagę na brak koszy na przystankach 

autobusowych   

Jacek Wielorański, Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko obiecał, że po sesji sprawdzi dlaczego 

kosze nie są tam ustawione. Poprosił także sołtysów o zgłaszanie wszelkich problemów, uwag 

i sugestii. 

11. Sprawy różne 
Roman Madejski, Radny Rady Miejskiej w Lipsku zwrócił uwagę na nieestetyczny wygląd 

działki po byłej szkole w Lipie. 

Andrzej Barański, Radny Rady Miejskiej w Lipsku poruszył problem fatalnego zasięgu 

telefonii komórkowej w Hucie, Maziarzach; zapytał o Wólkę Kępską i panujący tam spór 

oraz zapytał o budowę nakładki asfaltowej przez Leszczyny. 

Cezary Krukowski, Radny Rady Miejskiej w Lipsku podziękował Panu Burmistrzowi za 

sfinalizowanie umowy na budowę drogi przez Lipę Miklas. 

Włodzimierz Marian Marek, Radny Rady Miejskiej w Lipsku zapytał czy pozwolenie na 

budowę obwodnicy Lipska zostało już podpisane przez Wojewodę Mazowieckiego. 

Jacek Wielorański, Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko odpowiedział, że były rozmowy na 

temat działki po byłej szkole na spotkaniach sołeckich oraz spotkaniu z OSP. Teren ten w tym 

roku będzie oczyszczony, chaszcze i drzewa zostaną usunięte. Strażacy z OSP w Krępie 

Kościelnej obiecali, że będą opiekować się tym miejscem więc mamy nadzieję, że pomogą 

nam w pracach porządkowych. Jeśli chodzi o zasięg telefonii komórkowej to sprawa ta 

również była poruszana na spotkaniach sołeckich. Będziemy się starali pisać pisma i sprawić 

by powstały nowe maszty wzmacniające sygnał. Jeśli chodzi o pytanie Radnego Barańskiego 

to w sprawie Wólki Kępskiej zostało wniesione odwołanie. Jeśli chodzi o nakładkę asfaltową 

w miejscowości Leszczyny to będziemy naciskać na powiat by ta inwestycja została 

zrealizowana. Na pewno nie odbędzie się to w tym roku, bo nie mamy środków w budżecie. 

Jeśli chodzi o obwodnicę Lipska to nadal trwają analizy. Wody Polskie i Regionalna Dyrekcja 

Ochrony Środowiska zaopiniowały pozytywnie, ale Wojewoda Mazowiecki jeszcze nie 

podpisał decyzji. Musimy uzbroić się w cierpliwość i czekać.  

12. Zamknięcie obrad sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipsku Marcin Lenart stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany i zamknął obrady LXIV sesji Rady Miejskiej w Lipsku. 


